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EVANGÉLIUM
Szent Máté könyvéből
(Mt 21, 28-32)

Egy alkalommal Jézus példabeszédet 
mondott a főpapoknak és a 
főembereknek. Ezt mondta Jézus: „Egy 
embernek két fia volt. Az ember kérte az 
egyik fiát: >Menj ki a szőlőbe dolgozni 
ma.< A fia azt mondta: >Jól van, 
megyek!< De nem ment. Az ember szólt 
a másik fiának és megkérte: >Fiam, 
menj ki a szőlőbe dolgozni ma.< Ez a fiú 
azt mondta: >Nem megyek.< Azután 
megbánta és mégis elment a szőlőbe 
dolgozni.
Jézus megkérdezte a zsidó papoktól és 
főemberektől: „Mi a véleményetek? A
két fiú közül melyik engedelmeskedett az apjának?" 
Azt felelték Jézusnak: „A második fiú engedelmeskedett." 
Akkor Jézus azt mondta a zsidó papoknak: „Majd meglátjátok, hogy a 
vámosok és a bűnös nők nagyobb dicsőséget kapnak a mennyországban, 
mint ti. Miért? Mert Keresztelő János tanított titeket, de nem fogadtátok el 
a tanítást. A vámosok és a bűnös nők pedig elfogadták Keresztelő János 
tanítását és megjavultak. Ti láttátok ezt, mégsem változtatok meg és nem 
hittetek."
Jézus így figyelmeztette a főpapokat és a főembereket, hogy ők is 
változzanak meg.
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AMI ESEMÉNYEINK

Szent István királyunkat ünnepeltük Pomázon

2017. augusztus 20-a államalapítónk, Szent István 
király ünnepe, nemcsak állami, hanem egyházi ünnep 
is, idén vasárnapra esett. Feri atya meghívására mi, 
hallássérültek csatlakozhattunk ünneplő pomázi 
hívőkhöz és ott részt vettünk a templomi búcsún, 
abban a templomban, amelynek neve Szent István 
király. Sokan voltunk, mi 20-an voltunk. Dr. Ladocsi 
Gáspár püspök tartotta a misét, mint főcelebráns és 
közreműködött a Szent Cecília kórus. Feri atya jelnyelvi 
tolmácsolással kísérte a misét. Volt hagyományos 
kenyér megszentelése. Végén a Szent István ereklye 
körmenet a Magyar Vár díszlovas felvezetésével a 
Magyar kereszthez.

Ezzel egy időben a budapesti Piarista gimnázium 
kápolnájában nem volt a mise.
Nemcsak a szentmisén voltak ott, hanem különféle 
érdekes programokon is jól éreztek magukat. 
Gyermekprogramok és kirakódó vásár, körhinta, 
játszótér és ételkínálat is volt. Ez volt a harmadik 
alkalommal, amikor kimehettünk. Pedig reggel még 
esett az eső, többen voltunk, akik elbizonytalanodtunk, 
hogy érdemes kimenni vagy sem. Szerencsére 
hamarosan kiderült az ég és kellemes időben 
ünnepelhettünk.
Délután ünnepi hangulatban és szép, meleg 
napsütésben hazamentünk. Istennek legyen hála!

(P.Z.)

Siketek Mária napi zarándoklata a Dobogókőn

siketek 90 évvel ezelőtt elhatározták, hogy

Ez év szeptemberében (szept. 9-én) a gyönyörű őszi időben 
elzarándokoltunk a siketek Szűz Mária zarándokhelyére. (Korábban 
néha tévesen írtak, hogy ez a szép hely a Mária-kegyhely. Valójában 
nem kegyhely, mert kegyhely elnevezését csak a püspök engedélyével 
lehet használni.) De ez minket nem zavar, mert Jézus anyját, Szűz 
Máriát egész világon lehet tisztelni, nemcsak a Dobogókőn és az 
Oltáriszentségben imádni egy szentháromságos Istent, az Atyát, az Ő 
Fiát és Szentlelket, aki kenyértörésben velünk osztozkodik. Sőt 
méltányos cselekedet Szűz Máriát dicsérni és tisztelni, amikor magyar 

legyen egy hely, ahol mai napig a siketek együtt legyenek szent 
cselekményben.
Idén Dávid atya, újmisés pap mondott szentmisét. Sajnos idén feltűnően kevesen voltunk, pedig évtizedeken át 
állhatatosak voltak a siket testvérek, mindig zsúfolt volt a 
zarándokhely és többen kiszorultak. Egy kivételével, amikor 
nagy vihar és eső volt, akkor bent a turistaházban közösen 
imádkoztunk és misét hallgattunk.
Dávid atya homíliájában (= szent beszédében) középpontban 
áll az angyal üzenete, amire biztatott Szent Józsefet, hogy „Ne 
félj!". Az evangélium szerint Szűz Mária jegyese, József nem 
féljen elvenni a jegyesét, amikor látta, hogy Mária áldott 
állapotban volt. Elmondta, hogy mindannyiunk életében 
találkozunk a félelemmel, ill. félelem állapotával. Dávid atya 
mesélt fiatalkori emlékről. Pl. vízbe ugrani, de ez a félelem 
csak egy-egy esethez kötött. Az evangélium más félelemről beszél, egész életünket befolyásoló félelemről, ill. 
felelősségről. Az isteni üzenet, a „Ne félj!" arról szól, hogy bízni kell abban, aki a világot alkotta, aki nagyon szeret 
minket. Csak így tudunk bizalommal és felelősséggel élni.
Gondolom, hogy nagyon kell megköszönni Józsefnek, hogy hallgatott az isteni üzenetre, felkelt, nem törődött 
pletykákkal és félelem nélkül elvette Máriát, hogy Máriát, mint az Isten szolgálólányát támogassa az Isten Egyszülött 
Fia világra hozatalában. A világ üdvösségéért, amelyről mondta Mária, hogy „legyen az Isten akarata".
A mise után a Katolikus Hallássérült Pasztoráció nemcsak itallal kínálta meg a siket testvéreket, hanem ebéddel is.
Istennek legyen hála, hogy emelkedett lélekkel térhettünk haza! Ráadás volt a Pilis gyönyörű látványa. (M. Gy.)
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Gödöllőn jártunk...

A pomázi plébánia 
szervezte a gödöllői 

kirándulást, 
meghívta a
hallássérült híveket 
is. Szeptember 13- 
án szerdán mi, a 
hallássérültek több 
mint 10-en örömmel 
mentünk Gödöllőre 

a hévvel, és a Királyi Kastély előtt találkoztunk Bacsa Dávid atyával, a 
pomáziakkal.
Körbenéztünk a gyönyörű kastélyban, ámulattal gyönyörködtünk az 
elegáns termekben, megunhatatlanul élveztük a régies, csillogó, 
gyönyörű bútorokat, tárgyakat.
A kastély látogatása után Dávid atya szentmisét mondott a gyönyörű, 
színes mozaikszerű ablakokkal teli Szentháromság Templomban.
Mindannyian jól éreztük magunkat. Köszönjük szépen a szervezést a 
pomázi plébániának!

(R. L.)

A vácrátóti Botanikus Kert

A Fáy Károly Egyesület szervezésével, egy hallássérült 
hölgy meleg ajánlásával szeptember 16-án szombaton 
a Botanikus Kertbe mentünk Vácrátóton.
Az idő a nap legelején rossz volt, esett az eső, később a 
bőrünkön már élveztük a Nap simogató sugarait, 
miközben a Kert különböző fáiban, növényeiben, 
virágaiban, konyhanövényeiben gyönyörködtünk. A 
fából készült, romantikus hidak vezettek minket a 
hatalmas, csodálatosan szép tóhoz, amelyről a kacsák is 
mosolyogtak ránk.
Olyan mint Isten nagykertje. Friss levegőt szívtunk, úgy 
lelkileg-testileg is felfrissültünk. A programot, szép 
napot zártuk le a finom süteménnyel, kávéval, kellemes 
beszélgetéssel Vácott.

(L-SZ. E.)
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Papszentelés Pozsonyban, szlovák siket testvéreinkkel együtt

Gyuri elmondása alapján lejegyzeteltem:

Mikesy György (Gyuri) kiterjedt katolikus egyházi 
nemzetközi kapcsolatainak köszönhetően 
nemcsak Európa több országában, hanem más 
országokban élő katolikus siket személyekkel is 
kapcsolatban van. Egyik aktív szervezője az 
Európában élő katolikus siket testvérek 
összejöveteleinek és rendszeres részt vevője a 
fogyatékos személyekről szóló vatikáni 
rendezvényeknek.
Idén Prágában, Gyuri ott volt tárgyaláson az 
Európa több országából érkező siket testvérekkel. 
Végén felállt egy szlovák ferences testvér és 
diakónus és jelnyelven invitált (= meghívott) a 
részvevőket papszentelésére, amit örömmel 
elfogadták. Szept. 23-án kora reggel Gyuriék 
elindultak Pozsonyba, hogy részt szeretnének 
venni és osztozkodni közös örömben és 
ünneplésben, katolikus szlovák siket testvérekkel 
együtt.
Természetesen Gyuri kíváncsi volt a szlovák 
siketek katolikus pasztorációjára. Hamarosan 
kiderült, hogy papszentelés után újmisés pap a 
harmadik (III. negyedik) ferences pap, ill. negyedik 
(ill. ötödik) pap, aki tud jelnyelven misézni.
Vajon számtani tévedés, hogy negyedik, vagy 
ötödik? Ennek egyszerű a magyarázata! Első 
jelnyelvtudó ferences pap és magyar, ő 
kezdeményezte a jelnyelven kommunikáló papi 
utánpótlást, elsősorban természetesen ott, ahol 
él, azaz ferences közösségben. Ő a Vatikánban él, 
azért most hárman vannak Pozsonyban, ill. négyen 
a Felvidéken, Szlovákiában. Vagyis számtani

eredmény: 3 pozsonyi ferences pap plusz 1 
„vatikáni" ferences pap plusz 1 világi pap, 
plébános.
Minden papszentelés felemelő ünnepség az 
Egyházban. Ez sem volt másképpen zsúfolásig 
megtelt ferences templomban. Maga a 
papszentelés is jelnyelven ment, ezúttal többnyire 
egy másik ferences pap tolmácsolt, váltótársa egy 
hivatásos tolmácsnő. Érdekesség az, hogy 
pozsonyi római katolikusoknak görögkatolikus 
püspöke van. A mise végé az újmisés pap 
köszönetét mondott elsősorban Istennek, a 
keresztfa előtt állva, majd szüleinek, 
rokonságának, aztán ferences közösségének, ahol 
él, azután püspöknek, azután siket közösségnek, 
végül mindenkinek, hogy sokat segítettek neki, 
hogy pap lett.
A mise után a ferences kolostorban megtartott 
agapén a régről ismert siketek újra örvendhettek 
találkozásuknak. Kisebb és nagyobb közösségben 
is. Látszott a jelnyelven kommunikáló ferences 
papokon, hogy egészségesen viszonyulnak a siket 
közösséghez és értik őket.
Istennek legyen hála, hogy egyre többen vannak 
azok a papok, akik nemcsak jelnyelven tudnak 
kommunikálni, hanem értik a siket közösségeket 
is.

(szerbi)
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EGYHÁZI HÍREK__________________
— www.magyarkurir.hu —

Ferenc pápa lelki közelségét fejezte ki a 
mexikóiaknak

Mexikót szeptember 19-én nagy erejű földrengés rázta 
meg, melynek több mint kétszáz halálos áldozata van. 
Szeptember 20-án, az általános kihallgatás végén a 
Szentatya köszöntötte a Mexikóból érkezett 
zarándokokat a Szent Péter téren, és lelki közelségét 
fejezte ki a latin-amerikai országnak.
„Ezekben a fájdalmas időkben lelki közelségemet 
fejezem ki, és imádkozom a szeretett mexikói népért" 
- fogalmazott a pápa. Mindenkit imádságra hívott: 
„Együtt emeljük imánkat az Úrhoz, hogy fogadja be 
azokat, akik életüket vesztették, és adjon vigaszt a 
sérülteknek, családtagjaiknak és a kitelepítetteknek. 
Imádkozzunk mindazokért a szolgálatot teljesítő 
személyekért és elsősegélynyújtókért, akik segítik a 
földrengésben érintett embereket!" Ferenc pápa Szűz 
Mária oltalmába ajánlotta a mexikóiakat: „A mi anyánk, 
a Guadalupei Szűz gyengédségével álljon közel a 
szeretett mexikói nemzethez!"
A mexikói püspöki konferencia közleményben fejezte ki 
lelki közelségét az egész országnak ebben a nehéz 
helyzetben. „Ismét tanúi vagyunk a mexikói nép 
szolidaritásának, amely figyelemmel fordul testvére 
szenvedése felé. Ezrek és ezrek alkottak életmentő 
láncot, hogy segítsenek, élelmiszert biztosítsanak 
embertársaiknak, némi gabonával támogassák őket 
ebben a vészhelyzetben. Arra hívjuk Isten népét, hogy 
egyesüljön a szolidaritásban testvéreinkért, akik 
különböző természeti katasztrófák miatt szenvednek, 
amelyek a közelmúltban az országot sújtották" - kérik 
a mexikói főpásztorok.
A mexikói püspökök hangsúlyozzák: a püspöki 
konferencia főtitkárságáról - együttműködve 
különböző egyházi csoportokkal és szervezetekkel - 
nagy figyelemmel követik az információkat, amelyek az 
érintett területekről érkeznek. Azon dolgoznak, hogy a 
lehető legmegfelelőbben juttassák el segítségüket a 
rászorulókhoz. „Imádkozzunk, hogy Anyánk, a 
Guadalupei Szűz Mária hozzon vigaszt számunkra, 
közbenjárásával segítsen, és megerősítsen bennünket 
hazánk újjáépítésében!"
A földrengés idején a püspöki konferencia állandó 
tanácsa Mexikóvárosban ülésezett. Azonnal közölte, 
hogy a püspöki kar székhelyén nem történt kár, és 
mindenki jól van.

Szeptember 19-én, kedden, helyi idő szerint délután negyed 
kettőkor 7,1-es erősségű földrengés rázta meg Mexikó 
középső részét. A földmozgás központja a Puebla szövetségi 

tagállambeli Raboso közelében, a fővárostól mintegy 120 
kilométerre délkeletre, 51 kilométeres mélységben volt. A 
legtöbben a fővárosban estek a természeti katasztrófa 
áldozatául, 44 ház összedőlt vagy jelentősen megsérült. Egy 
általános iskolában 37-en vesztették életüket, köztük 32 
gyermek.
Ez volt az elmúlt harminc év legerősebb földrengése a latin
amerikai országban, két héten belül pedig a második jelentős 
földmozgás.
Mexikó szeizmológiai szempontból a Föld egyik legaktívabb 
helye. A három legnagyobb kéreglemez - a Kókusz-szigeteki- 
lemez, az észak-amerikai és a csendes-óceáni lemez - 
találkozásánál fekszik.

A 150 éves köröstarjáni templom búcsúját 
ünnepelték

Szeptember 17-én tartották a 150 éves köröstarjáni 
plébániatemplom búcsúünnepét. A szentmise 
főcelebránsa és szónoka Böcskei László nagyváradi 
megyéspüspök volt, aki a szertartást követően Bárbuf 
Péter plébánossal emléktáblát is megáldott.

Köröstarján lakosságának körülbelül 35-40 százaléka 
magyar nemzetiségű, túlnyomó többségük római 
katolikus vallású. A Szűz Mária tiszteletére felszentelt 
plébániatemplomot Guttman József váradi 
építőmester építette 1867-ben, neoromán stílusban. 
Az idei búcsúra nemcsak a helyi hívek jöttek el, 
Újpalotáról is érkeztek zarándokok. Az ünneplőket 
Bárbut Péter plébános köszöntötte, majd helyi 

gyerekek egy 
csoportja 

adott műsort.
Prédikációját 

Böcskei László 
három 

aktuális 
üzenetre 

alapozta. A 
főpásztor 

először arra 
hívta fel a figyelmet, hogy a köröstarjáni 
templombúcsún, vagyis Mária szent nevének az 
ünneplésekor a Szűzanya kerül a középpontba, akinek 
a tisztelete egyébként is a köröstarjáni katolikusok lelki 
életének fontos része már évtizedek, évszázadok óta; e 
tisztelet gyökerei még a templom építése előtti időkbe 
nyúlnak vissza. Másfelől a 150. születésnap, mint 
minden kerek évforduló, egyúttal különleges módon a 
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jövőbe is mutat, hiszen az állandó jelent az 
örökkévalósággal köti össze az óhajtott jövő 
reményében. Harmadrészt pedig egy évközi vasárnapi 
mise is zajlik, mely Krisztus tanításának befogadása 
nélkül üres és tartalom nélküli lenne, hiszen a 
megalázkodás és a megbocsátás olyan növekedést 
jelent a keresztény ember számára, mely a mélyből 
fakad és a magasba emel, ha önfeláldozóan 
gyakoroljuk. - Ezen a napon e három fonal valahogy 
összefonódik, ha felismerjük, hogy mennyire időszerű 
felszólításokkal szembesít bennünket a templombúcsú, 
égi édesanyánk és Jézus - hangsúlyozta a szónok.

Majd arról is beszélt, hogy a tarjáni templomban 
mintha a kánai menyegzőt látnánk megvalósulni, s 
ebben a környezetben felismerni véljük önmagunkat is. 
Jézus ugyanis az emberek társaságát keresi, ennek 
örvend, mert mondanivalója van számunkra. Ezért 
köztünk és velünk van, Mária pedig segít megérteni a 
jelenlétének súlyát, hogy ez plusz minőséget jelent 
számunkra, mert néha süketek és vakok vagyunk az 
igazsággal szemben.
Mária nemcsak a kánai menyegzőn, hanem úgy is, mint 
e templom és közösség védőszentje, ezt a szerepet tölti 
be a tarjániak számára is, előttük és értük, hitelesen és 
vonzóan, annak érdekében, hogy megértesse velük 
Isten közelségét, Jézus tanításait, és hogy az itteniek 
nap mint nap megélhessék azt, hogy nemcsak kőből 
fontos templomot építeni, hanem élő kövekből is meg 
kell próbálnunk szentélyt létrehozni- tette hozzá 
Böcskei László.
A szentmisét követő körmenet után Farkas Zsolt 
református tiszteletes is köszöntötte az 
egybegyűlteket, majd Böcskei László megyéspüspök 
Bárbut Péter plébánossal együtt leleplezte azt a 
emléktáblát, mely a hívek adományainak 
köszönhetően annak a huszonöt lelkipásztornak a 
nevét örökíti meg, akik Köröstarjánban szolgáltak.
A templombúcsún közreműködött a Kiss Géza kántor
karnagy vezette várad-olaszi Bihari Sándor kórus, 
szólót énekelt Kiss Lívia, játszott a Deé Róbert által 
felkészített zenekar, valamint egy alkalomhoz illő 
fényképkiállítást is meg lehetett tekinteni.

(Forrás és fotó: Nagyváradi Egyházmegye)

Mária varrónője

Varga Ottóné immár tizennyolc esztendeje készíti a 
mátraverebély-szentkúti csodatévő kegyszobor ruháit. 
A közelmúlt Mária-ünnepeihez kapcsolódva kérdezte 
őt a Nógrád Megyei Hírlap munkatársa,

Ahogy a kegyhely Egészen szép vagy Mária - A 
szentkúti kegyszobor Mária-ruhái című kiadványban is 
olvashatjuk, Isten anyjának tisztaságára utalnak a fehér 
színű ruhák, a piros alapszínűek arra, hogy az Üdvözítő 
az Ő testéből-véréből született közénk a Szentlélek 
által. A lila Mária-viselet velünk, bűnösökkel való 
együttérzésének a jele, a kék pedig azé az asszonyé, 
akinek alakja ott ragyog a történelem egén, hogy 
fenntartsa gyermekeiben a Krisztusban való 
megdicsőülés reményét. Ezeken a ruhákon pedig 
motívumok vannak, amelyek arra sugallják: a Szent 
Szűz nem csak megőrizte, hanem ki is bontakoztatta 
tisztaságát, igenje és Jézus világra hozatala által - írja a 
Nógrád megyei lap.
A Mária-tisztelet megjelenítése a nemzeti kegyhelyen 
egyre gazdagabban bontakozott ki az idők folyamán. S 
ebben közreműködik Varga Ottóné Zsély Magdolna 
ipolytarnóci szabómester is, akit legtöbben 
menyasszonyi ruhák készítőjeként ismernek.
Varga Ottónéval való találkozásunk során arra kértem 
őt, a mögöttünk hagyott ünnepek kapcsán ossza meg 
lapunk 
olvasóival, 
mit is jelent '
ez a szolgálat :y 
neki, hogy T IM’i
ruhákat v *
készíthet, 

karbantarthatja azokat, a szentkúti csodatévő 
kegyszobrot öltöztetheti és az egyházunkban rá bízott 
feladatokat teljesítheti. Egyáltalán, hogyan élte meg az 
elmúlt tizennyolc esztendőt, amelynek során Szűz 
Anyánk szobrának szebbnél szebb ruhákat 
ajándékozott.

- Varrónőnek születtem, már nyolcévesen minden 
kézimunkát ismertem és gyakoroltam. A 
szakmunkásvizsgám után, szülőfalumban 
Mihálygergén, önálló vállalkozásba kezdtem. Alig 18 
évesen az ország legfiatalabb kisiparosa voltam - 
kezdte mesélni életútját Magdolna.
Érettségi után a mesteri cím megszerzése volt minden 
vágyam. Sikeres vizsga után így lettem 23 évesen női 
szabó mester. 1987-ben munkáimra kézműves címet 
kaptam. 2007-ben pedig művészeti kategóriában 
Nógrád Megyei Príma-díjra jelöltek. 15 évesen varrtam 
az első menyasszonyi ruhát. Az általam készített 
darabok sok kézi munkával készülnek. Saját magam 
mosom, vasalom a ruhákat. Szívesen adok tanácsot, 
szakmai kérdésekben, azoknak is, akik a vállalkozásom 
szolgáltatásait nem veszik igénybe. Nagyon szeretek 
minden háziasszonyi munkát. A hímzés, kötés, 
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horgolás, sütés és főzés kikapcsolódást jelent 
számomra - tudatta Varga Ottóné, akinek a honlapján 
található ruhák és ételek fotói is erről tesznek 
tanúbizonyságot.-A Római Katolikus Anyaszentegyház 
tagja vagyok, az evangélium szerinti életre tettem 
örökfogadalmat, Assisi Szent Ferenc nyomdokain. 
Legnagyobb boldogság számomra az, ha munkámmal 
másoknak örömet szerezhetek.

Mint megtudtuk, egy ígéret teljesítése által indult el és 
szeretettel végzett szolgálattá alakult a Szűz Anya 
ruháinak elkészítése és karbantartása. Az ipolytarnóci 
női szabó mester saját bevallása szerint ez a 
tevékenység életének értelmet adott, szebbé és 
tartalmasabbá tette azt.
- Nemcsak boldog perceket éltem át, hanem 
megpróbáltatások sorát is, de ezek mind a javamat 
szolgálják. Munkám során kitartásra, hűségre és 
pontosságra tanított. A hitemet növelte, reményemet 
erősítette, boldoggá tett és a szeretetemet 
tökéletesítette - mondta, majd hozzátette: A hitben 
való megerősödés nagyon fontos lett számomra, amit 
katolikus hitem gyakorlása, a Szentírás olvasása, az 
evangélium szerinti életre való törekvés jellemez. Isten 
dicsőségére és embertársaim lelki üdvösségére végzett 
munkám sok örömet adott tevékenységem során. 
Hálát adok, hogy ilyen szép feladatot kaptam az 
életben! Isten oltalmáért imádkozom azokért az 
emberekért, akik segítettek abban, hogy legjobb 
tudásom szerint elvégezzem a rám bízott feladatokat! 
Nem az a fontos, hogy engem szeressenek, hanem, 
hogy Jézus Krisztust megszeressék az emberek, és 
kialakuljon, elmélyüljön a Szűz Mária-tisztelet még 
jobban.
Sok ruhát készítettem, minden ünnepkörre megvan a 
megfelelő viselet. Összesen tizenhét darab ruhája van 
a Szűz Anyának. Ezeket én tervezem, varrom és 
hímzem. Mária ruhái palásttal és palást nélkül, nemes 
anyagból, kézi- és gépi hímzéssel készülnek. A gyermek 
Jézus azonos anyagból varrott és hímzett ruháján szív 
formában komponált kereszt, rózsa, IHS (Jézus 
nevének betűjele) vagy a napsugár koszorúba vont 
szentkúti címer látható. Az öltözékek stilizált 
virágokból, indás-leveles motívumelemekből, 
összeállított kompozíciói között néhány Szűz Máriára 
vonatkozó növényi szimbólum is felismerhető - közölte 
Varga Ottóné. Ezredfordulóra készült viselet, pünkösdi 
bársony ruha, fehér ruha dúsan gyöngyözve, Magyarok 
Nagyasszonya öltözet, úri magyaros, hímzett pünkösdi, 
aranyrózsás, csipkével díszített, felajánlásra készült 
ruha, kék virágos születésnapi, ünnepi fehér öltözet, 
arany ruha, hímzett öltözet, adventi, nagyböjtre való, 
ruha a megújult kegyhely felszentelésére és a Lorettoi 
szimbólumokkal díszített, illetve ünnepi magyaros 
viselet - ezeket készítettem.

A rendszerváltozás előtti időszakban a szobor ruhatára 
nagyon szerény volt, az öltöztetésnek nem volt 
határozott rendje. Az elmondásokból úgy tudom, hogy 
évente öltöztették. Az utóbbi években ez megváltozott. 
Mária-ünnepekre, karácsonyra és húsvétra fehérbe, 
tört fehérbe; pünkösdre bordóba, Magyarok
Nagyasszonyára magyaros ruhába öltöztetjük.
Adventben és a nagyböjti időszakban a szoborra nem 
került ruha, sem korona. Ezt a szokást sokak 
kívánságára megváltoztattuk. Az egyszerű ruhákat ölti 
magára a kegyszobor, és az öltözeteket kiegészíti a két 
korona. Nagyon szép a kegyszobor faragott teste, de a 
ruha és a korona nélkül csak nagyhéten látható - 
osztotta meg gondolatait Magdolna, aki ezután 
részletesen mesélt a szentkúti csodatévő 
kegyszoborról.

- A szobor eredetét nem tudni pontosan, feltehetően 
hársfából faragott, barokk alkotás. Öltöztethető 
szobornak készült, a jobb karja kivehető, mert az 
öltöztetést másképpen nem lehetne megoldani. A kis 
Jézust eredetileg a jobb tenyerén tartotta Szűz Mária, 
de később más megoldást alkalmazva egy kovácsolt 
vascsappal erősítették a Gyermek szobrát a Szűzanya 
szobrához. A Szűzanya alakját faragott ruha fedi, fején 
valódi emberi haj, hálós szerkezetű anyagra varrva. A 
kis Gyermeknek festett szőke haja van, és ruhátlan a 
teste. Mindkét szobor fejét korona ékesíti, amelyet a 
benne lévő felirat szerint 1851-ben adományoztak - 
tudatta. - A kifogástalan állapotban lévő kegyszobrot 
az elmúlt évszázadok alatt rovarkárosodás nem érte. A 
szobor talapzatának alsó felületén latin felirat 
található: „Statua Mir Vera". Jelentése: „Ami itt áll, az 
valóban a csodatévő szobor." Zarándokok tízezrei 
keresik fel minden évben a kegyhelyet. A kegyszobor 
előtt imádkozva kérik a Szűzanya közbenjárását 
mindenféle bajban, betegségben. Sokan hálaadásuk 
jeleként zarándokolnak el, hogy megköszönjék a 
meggyógyulásukat, az imájuk meghallgatását. 
Mátraverebély-Szentkút szent hely. Hosszú évszázadok 
óta zarándokolnak el ide az Istenben hívő emberek, 
Isten iránti szeretetükkel, Nagyasszonyunk a 
Boldogságos Szűz Mária tiszteletével, kérő és hálaadó 
imáikkal, hogy hazatérve a kegyhelyről, vétkeiktől 
megtisztulva, Istennek hálát adva, boldogabb és 
békésebb életet éljenek - fogalmazott.

Eutanázia helyett az életet választotta a pápa 
hatására egy kolumbiai asszony

„Bátor vagy, és szép is" - mondta a Szentatya 
Bogotában az 56 éves Consuelo Cordobának, akinek ez 
a pár szó elég volt, hogy megváltoztassa a döntését: 
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lemondta az időpontot az eutanáziára, amit azért kért, 
mert tizenhét éve eltorzult arccal és testtel él.

Az 56 éves asszony élete szinte elviselhetetlenné vált, 
miután 2000-ben férje leöntötte sósavval: 87 műtéten 
esett át, milliméterről milliméterre próbálták 
helyreállítani az arcát. Nemrég pedig 
agyi fertőzést diagnosztizáltak nála. 
Ezt az újabb megpróbáltatást már 
nem tudta elviselni: szeptember 29- 
ére kapott időpontot eutanáziára, 
Kolumbiában ugyanis különleges 
esetekben engedélyezett az 
asszisztált öngyilkosság.
Előtte azonban a bogotái apostoli nunciatúrán 
lehetőséget kért arra, hogy találkozhasson a 
Kolumbiába látogató Ferenc pápával, hogy 
megoszthassa vele fájdalmát, és áldást kérjen tőle. Ez a 
találkozás megváltoztatta elhatározását.
Consuela testszínű símaszkban jelent meg a pápa előtt 
- már tizenhét éve ilyennel takarja el az arcát, egyrészt 
hogy védje a napsugaraktól, másrészt mert szégyellj 
megmutatni, milyen lett a brutális támadás nyomán. 
Dagoberto Esuncho 2000-ben az otthonukban támadt 
rá az asszonyra. Börtönbe zárták, de egy hónap múlva 

Consuela a támadás előtt azt tervezte, hogy 
szépségszalont nyit, ehelyett szörnyű kálvária vette 
kezdetét: operációk sorozata következett (még mindig 
hat műtét vár rá), különféle kezeléseket kapott, csövet 
helyeztek az orrlyukába, hogy lélegezni tudjon, 
folyékony ételekkel tud csak táplálkozni. Ráadásul 

abban a megalázó helyzetben van, 
hogy mások segítségére szorul. 
Mindehhez adódott a legújabb 
diagnózis: toxoplazmózis, amely az 
agyát támadta meg, és általában 
epilepsziás rohamokkal, bénulással 
jár.
El akarta mondani a pápának, hogy 

most már elfogyott az ereje, nem bírja tovább, véget 
vet az életének. Elmondta neki a történetét, és az 
áldását kérte. A pápa azt válaszolta: „Nem, nem fogod 
megtenni." Buzdította, hogy harcoljon az álmaiért, és a 
következő szavakkal mozdította ki a teljes 
elkeseredésből: „Bátor vagy, és szép is."
„A pápa megölelt, ajándékot kaptam tőle ezzel. Most 
már élni akarok - nyilatkozta a találkozást követően 
Consuela a kolumbiai újságíróknak. - Nem megyek el 
[az eutanáziára], mert Isten nagy dolgokra készül az 
életemben. Csodát tett."

kiengedték.

A hangodat kedvességre, 
a füleidet megértésre, 

a kezeidet támogatásra, 
az elmédet igazságra, 

a szívedet szeretet re 
haszuváld.
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EGY SZENT ÉLETE

CLARET SZENT ANTAL MÁRIA

Spanyolországban (Katalóniában), a Barcelona 
közelében található Sallentben született, 1807. 
december 23-án. Gyermekkorától pap szeretett volna 
lenni, ezért sokat imádkozott. Apja szövő üzemében 
kellett dolgoznia, tehetséges volt, 
egy szövődé igazgatója lehetett 
volna. Nem fogadta el a 
lehetőséget, 1835-ben pappá 
szentelték. Mivel hazájában pap
többlet volt, Rómába ment, 
szolgálatait felajánlani. Egy jezsuita 
lelkigyakorlat hatására jelentkezett 
a rendbe, azonban reumatikus 
lábfájdalmai miatt noviciátusa 
megszakadt.
Visszaküldték Spanyolországba. Itt 
polgárháború dúlt, nagyhatású 
beszédei miatt üldözték a politikai 
pártok, de a nép csodálattal 
hallgatta beszédeit. 1843-tól 
Katalóniában sok éven keresztül 
prédikált a népnek. Sokat 
gyóntatott, mondják róla, hogy 
megérezte, ki él körülötte súlyos 
bűnben. Az emberek szentnek 
tartották. Sok könyvet írt, sikere 
óriási volt.
Nem volt biztonságban hazájában, ezért püspöke a 

claretinus missziós társaságot, Mária szeplőtlen 
Szívének missziós társaságát. 1850 és 1857 közt Kuba 
szigetének érseke lett akarata ellenére. Kubában is sok 
ellenfele volt, még merényletet is el kellett szenvednie. 

Az orvosok tehetetlenül álltak a 
súlyosan sérült főpap körül. Ő 
felgyógyult.
Váratlanul Madridba hívták, a 
spanyol királynő és lánya 
gyóntatója és tanácsadója lett. Az 
udvar élete is megváltozott 
tevékenysége nyomán, de a királyi 
család házassága is rendeződött. 
1868-ban a spanyolországi 
forradalom miatt a királyi családdal 
Franciaországba ment,
visszavonultan a fontfroide-i 
ciszter apátságban halt meg 1870. 
október 24-én.
Kitűnő szónok volt, aszketikus 
könyveket írt. A saját rendje 
mellett nagy gondot fordított 
azokra a mozgalmakra, ahol a 
világiak apostolkodtak. 1950-ben 
avatta szentté XII. Piusz pápa.

Példája:
Mindig a napi feladatodat végezd, de azt teljesen!

Kanári szigetekre küldte 1848-ban. Ott is folytatta 
eredményes munkáját. Egy év múlva hazatért és a vichi 
papi szemináriumban 1849-ben megalapította a

Ünnepe: október 24.

TANÁCSADÓ

Tíz tanács a vasárnap megünnepléséhez

Tippek vasárnapra, melyek minden napunkat megszépíthetik.
1. A vasárnap már az előző este kezdődjék el.
2. Vasárnap úgy pihenjünk, miként munkánkat végeztük. Szükségtelenül ne dolgozzunk, inkább csodáljuk Isten világát, 
s kiránduljunk, időzzünk, játsszunk benne.
3. A szentmisét hálaadásként fogjuk fel. Mindig az Isten iránti hála és viszontszeretet töltsön el bennünket.
4. A világot és felebarátainkat ajándékként fogadjuk el. Az adományokat előbb kapjuk, mint a feladatokat.
5. A dicsőítésnek, az éneknek, az örömnek és az igenlésnek adjunk teret. Legalább egyetlen embertársunkon segítsünk, 
hogy boldogabb legyen.
6. Vasárnapi lelkűiét: igenlő lelkűiét. Embertársainkra vonatkozó kritikáinkat hagyjuk a munkanapokra.
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7. Valósítsuk meg az élet-és szeretetközösséget. A munkanap célirányos és részekből álló események sorozata. 
Vasárnap valósuljon meg az egység.
8. Mindenki szakítson önmagára is időt.
9. A túlzott jámborkodás vagy a kényszerből történő szentmisehallgatás ünnepellenes.
10. Időűzés helyett intenzívebb, igazabb életet éljünk

(http://www.keresztenyelet.hu/lelkiseg/tiz-tanacs-vasarnap-megunneplesehez/)

A HIT

III. A hit aktusa és a hit tárgya

Mit értünk a vallásos "hit" szó alatt?

Meg kell különböztetni a hit emberi aktusát a hit isteni tárgyától; a mi hitünket a hittől; a hívés aktusát az elhitt - 
hinnivaló - igazságtól.
A hit aktusa a miénk. A mi saját választásunk az, hogy hiszünk, vagy nem hiszünk.
Hiszünk, ám de mit hiszünk? Azt, amit Isten feltárt számunkra, vagyis az isteni kinyilatkoztatást hisszük. Ez a hit 
tárgya.
A hitaktus a hit tárgyával szorosan összekapcsolódik. Mi nem "csak úgy" hiszünk; mi Istent hisszük. És nem bármilyen 
istent hiszünk, hanem az igaz Istent hisszük, Jézus Krisztus Atyját, úgy, ahogy feltárulkozott az Egyház által annak 
Szentírásában és hitvallásaiban.
A Katekizmus ekképpen jellemzi a hit aktusát: "A hit személyes cselekedet: az ember szabad válasza az önmagát 
kinyilatkoztató Isten kezdeményezésére." (KEK 166). A hit egy adatokra adott válasz, azokra, amelyeket isteni módon 
adtak át (az "adat" adott dolgokat jelent) - vagyis a hit az isteni kinyilatkoztatásra adott válasz. A hit nem valamiféle 
érzés, amit úgy alakítunk ki önmagunkban. A hitnek ugyanúgy adatai vannak, mint ahogy a tudománynak is. 
Csakhogy a hit adatai nem olyasféle dolgok, amelyeket tudományos módszerrel lehetne felfedezni, igazolni vagy 
felfogni. Istent nem lehet beletuszkolni egy kémcsőbe. Ő a szemnek nem látható, hanem csakis a gondolkodásnak 
(már ha bölcs) és a szívnek (már ha szent) tárulkozik fel.

(http://www.depositum.hU/hit.html#ii)

ORSZÁGOS
Í5|C| MENTŐSZOLGÁLAT 
t alapítvány

Október 16-a az újraélesztés 
nemzetközi napja


